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Zápisnica z 2. zasadnutia výboru Snemu SAV, 
ktoré sa konalo v zasadačke č. 119 Úradu SAV na Štefánikovej ul. 49 v Bratislave  

a videokonferenčnou formou dňa 20. mája 2021 od 9:00 hod. 
 

 

Prítomní:  D. Antolová, J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár,  

 K. Nemoga, R. Passia 

  

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Otváranie obálok s nomináciami kandidátov do doplňovacích volieb členov P SAV 

4. Informácia zo zasadania P SAV 

5. Informácia zo zasadania VR SAV 

6. Príprava júnového zasadania snemu  
7. Rôzne 

8. Záver 

 

 

Informácie k jednotlivým bodom programu: 

 

K bodu 1  

Zasadnutie výboru snemu otvorila o 9:00 hod. predsedníčka snemu K. Gmucová. Za zapisovateľov 

boli určení R. Passia (po bod 3 vrátane) a K. Nemoga (časť konaná videokonferenčne po prerušení 

zasadania). Overením zápisnice bola poverená D. Antolová. 

 

K bodu 2  

Program zasadnutia výboru snemu bol jednomyseľne schválený.  

 

K bodu 3 

Prvá časť zasadnutia sa uskutočnila kombinovanou formou, časť členov výboru bola fyzicky prítomná 

v zasadacej miestnosti č. 119 Úradu SAV (Ľ. Kľučár, R. Passia a V. Hvozdíková), ostatní členovia výboru 

boli prítomní videokonferenčne (s výnimkou K. Nemogu, ktorý bol v tomto bode zo zasadnutia 

ospravedlnený). Prítomní členovia výboru po prevzatí a otvorení obálok konštatovali, že výboru 

Snemu SAV boli doručené materiály dvoch kandidátov do doplňovacích volieb členov P SAV. 

Akademická obec Historického ústavu SAV navrhla kandidáta Mgr. Michala Kšiňana, PhD. a podporu 

tomuto kandidátovi vyjadrila listom aj akademická obec Ústavu slovenskej literatúry SAV. 

Akademická obec Filozofického ústavu SAV navrhla za kandidáta na člena P SAV PhDr. Dušana Gálika, 

CSc.  

Po kontrole formálnych náležitostí členovia výboru skonštatovali, že materiály oboch kandidátov sú 

z formálneho hľadiska úplné a obsahujú všetky požadované prílohy. Výbor snemu schválil nasledovný 

harmonogram ich prezentácií pred plénom Snemu SAV: 

Dušan Gálik 9:15 – 9:40 hod. 

Michal Kšiňan 9:40 – 10:05 hod. 
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Výbor snemu sa ďalej zaoberal prípravou harmonogramu 4. doplňovacích volieb členov P SAV, ktoré 

by sa v prípade nezvolenia žiadneho kandidáta v 3. doplňovacích voľbách uskutočnili na júnovom 

zasadnutí Snemu SAV (viď príloha tejto zápisnice). Návrh harmonogramu bol schválený. 

 

K bodu 4 

Za výbor snemu sa zasadnutia P SAV zúčastnili K. Nemoga a R. Passia. Podali informáciu o priebehu 

zasadania. 

M. Venhart podal informáciu o rozvoji „mäkkých zručností pracovníkov SAV“, do ktorého boli 

zahrnutí riaditelia ústavov, potenciálni lídri, doktorandi a členovia P SAV. Školenia boli kladne 

hodnotené a odporúča sa v nich pokračovať. 

M. Omastová informovala o zasadaní ALLEA. Pracovalo sa v sekciách, prerokovaná bola správa 

o činnosti a zvolený bol nový predseda ALLEA na obdobie rokov 2021 – 2023. Správa je publikovaná 

na stránke ALLEA (https://allea.org/wp-content/uploads/2021/05/Annual_Report_ALLEA_2020-

2021-1.pdf). Ďalšie zasadanie bude 11. 5. –  13. 5. 2022 v Bruseli. 

A. Kučera podal informáciu o príprave ďalšieho ročníka „Letnej školy mladého vedca“. Je to vítaná 

popularizačná a vzdelávacia akcia, ktorá prebehne v júni 2021 s účasťou asi 11 ústavov. P SAV 

odsúhlasilo podporu akcie vo výške 5 000 EUR. 

A. Kučera predložil návrh na podporu účasti Ústavu merania SAV na EXPO Dubaj vo výške 4 600 EUR, 

ktorá bola schválená. 

Informáciu o postupe návrhu limitov, príjmov a výdavkov kapitoly SAV na rok 2022 podal predseda 

SAV P. Šajgalík. Ďalej spomenul, že v roku 2022 bude rozpočet na kapitálové výdavky vo výške 639 

tisíc EUR. Boli definované priority: 

1.      Kvantové technológie, podpriorita špičkové tímy , SASPRO 2, IMPULZ, ERA-net, ... 

2.      Pavilón spoločenských vied 

3.      Patentová podpora a plán rekonštrukcie a obnovy pamiatkovo chránených budov. 

Rozpočet SAV bol v zmysle dohody o inflácii navýšený o 500 tisíc EUR. Príjmy klesli na výšku 500 tisíc 

EUR. Na otázku K. Nemogu o možnom vykrytí vyšších príjmov v prípade, že ešte budú existovať RO 

reagoval vedúci úradu J. Malík a uviedol, že stanovená výška je výhodná pri prechode na v. v. i. a v 

prípade, že ešte budú RO, navýšenie príjmov a zodpovedajúcej čiastky výdavkov by nemalo byť 

problém. 

P. Simančík uviedol, že východiská rozpočtu uvažujú ešte o RO a PO. Pri prechode na v. v. i. by sa 

mohli východiská zmeniť, ale predpokladáme, že sa rozpočtové čiastky neznížia. 

Podpredseda SAV J. Koppel uviedol, že na základe zmluvy medzi SAV a BMC SAV bude BMC pridelená 

dotácia zo štátnych prostriedkov na sekvenovanie genómu SARS-CoV-2 vo výške  181 440  EUR. 

Ďalej bolo uvedené, že novely zákonov o v. v. i. a SAV prešli medzirezortným pripomienkovým 

konaním (MPK). Kľúčové bolo rokovanie s ministerstvom financií. Boli akceptované všetky naše 

požiadavky s jednou výnimkou. Po prechode na v. v. i. nebude možné uzatvárať zmluvy o výpožičke 

medzi subjektami SAV, ale iba zmluvy o prenájme za trhové ceny. Toto sa týka predovšetkým 

Geografického a Matematického ústavu SAV, kde keď bude skončená zmluva o výpožičke s Úradom 

SAV, ktorá sa môže uzavrieť na maximálne 5 rokov, nastane táto situácia. Tu výbor snemu pripomína 

https://allea.org/wp-content/uploads/2021/05/Annual_Report_ALLEA_2020-2021-1.pdf
https://allea.org/wp-content/uploads/2021/05/Annual_Report_ALLEA_2020-2021-1.pdf
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sľub P SAV, že takto vzniknuté výdavky budú dotknutým subjektom refundované. Predaj/prevod 

všetkého prioritného majetku s hodnotou nad 25 tisíc EUR bude schvaľovať vláda SR. 

Predsedníctvo ďalej po diskusii schválilo rozpočet na príspevky na časopisy. Rozpočet predložili 

oddelenia vied SAV, materiál uviedol predseda Edičnej rady M. Morovics a jej podpredseda K. 

Nemoga. SAV pokračuje v podpore umiestňovania článkov na portáli DeGruyter Open a podporené 

bolo aj vytvorenie redakčného systému OJS vo Výpočtovom stredisku SAV pre všetky časopisy SAV, 

ktoré o to prejavia záujem. Pilotné projekty budú spustené ešte v júni 2021. Predseda SAV P. Šajgalík 

zdôraznil, že treba zvyšovať kvalitu našich časopisov smerom na prvý a druhý kvartil a snažiť sa 

o výnosy/príjmy v jednotlivých časopisoch. 

Ľ. Lacinová predniesla návrh výzvy na granty pre doktorandov, ktorej sa budú môcť zúčastniť tí, ktorí 

nemajú bežiaci grant (kam patria aj predĺžené projekty). Pri hodnotení A pôjde o čiastku 2 000 EUR, 

pri hodnotení B o 1 000 EUR. 

D. Gálik uviedol, že na ERC Visiting Grant sa v uplynulom období nikto neprihlásil. Táto výzva bola 

spoločná s UPJŠ. Napriek tomu treba v tejto aktivite pokračovať. 

Pre Ústav materiálového výskumu SAV bol schválený projekt na 3 × 25 tisíc EUR za získanie 

hodnotenia Seal of Excellence v H2020 bez financovania z H2020. 

M. Omastová uviedla výsledky hodnotenia grantov JRP (2x SAS-Most, Taiwan, 1x SAS-TÜBITAK). Dva 

granty s Taiwanom boli hodnotené ako priemerné a jeden grant s výsledkom slabý. P SAV prijalo 

odporúčanie, aby boli projekty dôslednejšie priebežne hodnotené. 

Bola schválená žiadosť Centra spoločenských a psychologických vied SAV na garanta SAV pre 

doktorandské štúdium v študijnom odbore 8. Ekonómia a manažment doc. Ing. Vladimíra Baláža, 

DrSc. 

Ľ. Lacinová predložila návrh na vyhodnotenie súťaže mladých vedeckých pracovníkov do 35 rokov 

s finančnou dotáciou 800 EUR za prvé miesto (v treťom oddelení dve prvé ceny po 700 EUR), 600 EUR 

za druhé a 400 EUR za tretie miesto. Odznel aj námet, aby sa vzhľadom na vyšší počet pracovníkov 

v druhom oddelení zvážilo, či by sa nemali v druhom oddelení vytvoriť dve sekcie. Taktiež bol 

predložený návrh na vyhodnotenie súťaže doktorandov SAV. Oficiálne prezentovanie výsledkov 

uvedených súťaží prebehne tradične v Košiciach. 

M. Marušiak predložil návrh na udelenie pozdravných listov pre jubilantov SAV na seminári 

„Významné osobnosti SAV 2021“. Schválené boli listy pre 4, 6 a 5 osobností z jednotlivých oddelení 

vied. 

P. Samuely prezentoval návrh na ocenenie špičkových publikácií SAV v časopisoch a publikácií v 

časopisoch Nature Idex a Nórskeho zoznamu, najcitovanejších publikácií a špičkových monografií. 

V prvom oddelení sa ocenenie týkalo jednej špičkovej časopiseckej publikácie a 5 publikácií z Nature-

Index zoznamu, pričom autori získali spolu 10 500 EUR. V druhom oddelení boli ocenené 2 špičkové 

publikácie, 4 publikácie s vysokým počtom citácií a 4 publikácie zo zoznamu Nature-Index, spolu za 

19 000 EUR. V treťom oddelení boli spolu za 19 900 EUR ocenené: 1 špičková publikácia, 3 

monografie a 6 publikácií podľa Nórskeho zoznamu. 
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P SAV schválilo udelenie Medzinárodnej ceny SAV za rok 2021 prof. Yang Quan Chenovi vo výške 

5 000 EUR plus cestovné výdavky. Udelenie ceny bolo navrhnuté porotou pre udeľovanie ceny. 

Ďalej P SAV schválilo udelenie Ceny SAV za popularizáciu vedy a spoločenské aplikácie vedy piatim 

kolektívom, s finančným ocenením v sume 600 až 800 EUR/kolektív. 

Bolo schválené vypísanie výberového konania na miesto riaditeľa Ústavu anorganickej chémie SAV, 

za predsedu komisie bol určený K. Marhold. Taktiež bolo schválené zloženie Atestačnej komisie 

Ústavu hydrológie SAV. Návrh na zloženie atestačnej komisie Astronomického ústavu SAV bol 

stiahnutý. 

M. Morovics, predseda Edičnej rady, ešte predniesol materiál „Aktualizácia koncepcie podpory 

vydávania periodických a neperiodických publikácií v SAV – kontinuita a závery“. Materiál vzalo P SAV 

na vedomie. 

Veľmi dôkladne bola prediskutovaná „Príprava urbanisticko-architektonickej súťaže na budúcu 

podobu Areálu SAV“. Materiál uviedol a predniesol F. Simančík. Jednotliví členovia P SAV sa explicitne 

a kladne vyjadrili za pokračovanie procesu riešenia areálu SAV, aj keď bude architektonická súťaž 

predstavovať značné náklady (aspoň 50 tisíc EUR). Súťaž je treba pripraviť v spolupráci so Slovenskou 

komorou architektov. Bol schválený harmonogram ďalších prác. 

V rôznom bolo P SAV informované o iniciatíve predsedu Učenej spoločnosti Slovenska, aby sa učená 

spoločnosť osamostatnila. Predseda SAV P. Šajgalík uviedol, že Učená spoločnosť Slovenska bola 

zriadená podľa zákona Slovenskou akadémiou vied a samotná učená spoločnosť to nemôže vlastným 

rozhodnutím zmeniť. Predseda SAV vyzval členov, aby citlivo zvážili ďalšie konanie s ohľadom na 

poslanie a rozvoj spoločnosti. 

K bodu 5 

Informáciu o zasadaní Vedeckej rady SAV podal Ľ. Kľučár. 

Zasadnutie VR SAV otvoril a viedol jej predseda P. Šajgalík. VR SAV tajným hlasovaním schválila 

udelenie vedeckej hodnosti DrSc. E. Dremencovovi v odbore fyziológia živočíchov. VR udelila ceny 

SAV za rok 2020 jednotlivcom a kolektívom zo SAV, Zlaté medaily SAV a Medaily SAV za podporu 

vedy dlhoročným pracovníkom SAV, ktorí významnou mierou prispeli k rozvoju vedy na Slovensku a 

Medzinárodnú cenu SAV za vynikajúce dielo v oblasti technických vied prof. Yang Quan Chenovi. VR 

SAV ďalej schválila návrhy 15 kandidátov na členov SKVH, ktoré budú predložené na MŠVVaŠ SR. 

V bode Rozličné prijala VR SAV podporné stanovisko k požiadavke SR na presun časti finančných 

prostriedkov ŠF na projekty v Bratislavskom kraji. 

 

K bodu 6 

Výbor snemu odsúhlasil termín a formu konania júnového zasadnutia snemu, ktorého hlavnými 

bodmi budú voľby externých členov Vedeckej rady SAV a diskusia o ďalšej etape mzdovej reformy. 

Snem SAV sa bude konať videokonferenčne dňa 24. júna 2021 od 09:00 hod. K. Gmucová predstavila 

návrh programu rokovania snemu, ktorý bol schválený takto:  

 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Voľba pracovných komisií (mandátová, volebná, návrhová), zapisovateľa a overovateľa 
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4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Doplňovacie voľby do P SAV (len v prípade nezvolenia úplného P SAV na májovom zasadaní) 

6. Voľby externých členov Vedeckej rady SAV 

7. Informácia o aktuálnej situácii v SAV 

8. Informácia o rozpise rozpočtu SAV na rok 2021 v zmysle snemom schválených zásad 

9. Návrh ďalšej etapy mzdovej reformy – diskusia 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

Výbor Snemu sa zároveň dohodol na návrhu pracovných komisií v tomto zložení: 

Mandátová komisia:  M. Kadúc (predseda), D. Antolová, ... 

Volebná komisia:   Ľ. Kľučár (predseda), R. Passia, K. Nemoga 

Návrhová komisia:  J. Gálik, V. Hvozdíková, ... 

Zapisovateľ:   A. Kalistová 

Overovateľ:  R. Passia 

 

Na júnové zasadnutie snemu budú prizvaní členovia P SAV, vedúca sekretariátu predsedu SAV, 

zástupcovia referátu pre komunikáciu a médiá a všetci členovia rady riaditeľov. Predsedovia 

odborových zväzov budú prizvaní k ekonomickým otázkam a zároveň sa otvorí 30 miest pre 

akademickú obec. 

  

K bodu 7 

V rámci bodu „Rôzne“ sa diskutovalo o týchto témach: 

Prebehla diskusia o etických problémoch publikovania a verejného prejavu vedeckých pracovníkov 

SAV. Vystúpili J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, K. Nemoga a R. Passia. Všetci sa zhodli na slobode 

bádania. Problematické môže byť publikovanie v časopisoch/portáloch, ktoré nie sú vedecké či 

objektívne, a to najmä pokiaľ ide o publikovanie s uvedením afiliácie pracoviska SAV. Špeciálne to 

môže byť problematické, keď periodikum patrí určitej komunite a publikovaním v tomto časopise sa 

nepriamo vyjadruje podpora tejto komunity. Na druhej strane, popularizácia je vítaná. Každý autor 

(zamestnanec i doktorand SAV) by sa preto mal pri svojej práci riadiť základnými pravidlami 

a zásadami Etického kódexu SAV. 

 

K. Gmucová spomenula, že podpredseda SAV J. Koppel oslovil výbor snemu vo veci pripomienkovania 

Národnej stratégie pre otvorenú vedu na roky 2021 – 2028 a Akčného plánu pre otvorenú vedu na 

roky 2021 – 2022. Väčšina pripomienok, ktoré poslala A. Kalistová ako členka výboru snemu po 

konzultácii s M. Adamkovičom, bola za SAV vložená do systému.  

 

Ďalej prebehla diskusia o novom dizajne a obsahu webovej stránky snemu, ktorý ešte nie je 

definitívne dopracovaný. Postup spolupráce s OIKT na Úrade SAV a Výpočtovým strediskom CSČ SAV 

bude koordinovať M. Kadúc. 

 

Účasť zástupcov výboru na zasadnutí P SAV sa dorieši neskôr. 
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K bodu 8 

Najbližšie zasadnutie výboru snemu bude vo štvrtok 17. 6. 2021 o 9:00 hod.  

K. Gmucová poďakovala prítomným za účasť a rokovanie výboru ukončila o 11:15 hod. 

 

 

 

 

V Bratislave dňa 15. júna 2021 

 

 

Zapísali: K. Nemoga, R. Passia 

Overila: D. Antolová  

 

 

 

 ............................................. 

       Katarína Gmucová 

  predsedníčka Snemu SAV 
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Príloha 

 

Návrh Harmonogramu štvrtých doplňovacích volieb kandidátov  

na členov Predsedníctva Slovenskej akadémie vied vo funkčnom období 2021 – 2025 

 

Do 14. 6. 2021 vrátane (pondelok) 

Doručenie návrhov na voľbu kandidátov na členov P SAV na sekretariát predsedu SAV.1 

 

17. 6. 2021 (štvrtok)  

Otváranie obálok s návrhmi na voľbu kandidátov na členov P SAV na zasadaní výboru Snemu SAV, 

kontrola úplnosti návrhov.  

 

22. 6. 2021 (utorok) prezentácie kandidátov na zasadnutí komory (nepovinné)  

 

24. 6. 2021 (štvrtok) 

Plenárne zasadnutie Snemu SAV – prezentácia kandidátov na funkciu člena P SAV pred plénom 

Snemu SAV, odpovede na otázky členov snemu, voľby člena P SAV. 

 

 

 

      Katarína Gmucová 

predsedníčka Snemu SAV  

 

 

 

 

schválené Snemom SAV  25.  mája 2021. 

 

 

                                                           
1 Návrhy je možné podať osobne najneskôr do pondelka 14. 6. 2021 do 14:00 hod. na Úrad SAV (podateľňa 

resp. sekretariát predsedu SAV osobne), alebo poštou ako doporučenú zásielku na adresu: Sekretariát predsedu 

SAV, Štefánikova 49, 814 38 Bratislava 1, tak aby bola doručená na Úrad najneskôr v stredu 16. 6. 2021.  

Návrhy je potrebné podať (poslať) v zalepenej obálke, na obálke musí byť uvedený odosielateľ a napísané: 

„Neotvárať – voľby do P SAV”. Pre zásielku odoslanú poštou je rozhodujúci dátum odoslania na poštovej 

pečiatke. 

 


